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BRMG.0012.25.2024/KSiB   
 

PROTOKÓŁ NR 72–03/2024 
 

Z siedemdziesiątego drugiego posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta 

Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się 18 marca 2024 roku, 

a rozpoczęło się o godz. 16:00 w Sali Seàn'a Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu w 

Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 

Na siedmiu członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu, prowadzący 

obrady, otworzył 72 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 

powiedział, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą elektroniczną 

wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych i wspomaganych w Gdańsku – 

druk nr 1954.  
Przedstawia: Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku  

 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zapewnienia na 

terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlania się na czas nieokreślony rodzin 

repatrianckich – druk nr 1953.  
Przedstawia: Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zawarcia 

porozumienia międzygminnego w przedmiocie powierzenia Gminie Miasta Gdańska 

realizacji zadań publicznych z zakresu promowania aktywności fizycznej i 

zrównoważonej mobilności w formie organizacji Kampanii „Rowerowy Maj” w 

latach: 2024, 2025 i 2026 – druk nr 1955. 
Przedstawia: Pan Remigiusz Kitliński – Kierownik Referatu Mobilności Aktywnej w Wydziale Polityki 

Gospodarczej 

  

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 1959. 
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
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5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1960.   
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 

6. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Następnie przewodniczący powiedział, że do Komisji zostały skierowane do zaopiniowania 

projekty uchwał Rady Miasta Gdańska:  
 

• w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku 

– druk nr 1964 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1964 wprowadzić do porządku jako pkt 1A. 
 

Głosowanie: 

5 za – jednogłośnie 
 

• w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Pomorskiemu w 

formie dotacji celowej dla podmiotów leczniczych funkcjonujących na 

terenie Miasta Gdańska, dla których podmiotem tworzącym lub wspólnikiem 

jest Samorząd Województwa Pomorskiego – druk nr 1957 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1957 wprowadzić do porządku jako pkt 2A. 
 

Głosowanie: 

5 za – jednogłośnie 
 

• zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia 

pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta 

Gdańska na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 

utrzymaniem i ochroną dróg – druk nr 1961 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1961 wprowadzić do porządku jako pkt 2B. 
 

Głosowanie: 

5 za – jednogłośnie 
 

• w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w 2024 roku – druk nr 1956 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1956 wprowadzić do porządku jako pkt 3A. 
 

Głosowanie: 

5 za – jednogłośnie 
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• w sprawie przyznania dodatkowych środków finansowych na działania 

statutowe jednostek pomocniczych Miasta Gdańska – druk nr 1965 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1965 wprowadzić do porządku jako pkt 3B. 
 

Głosowanie: 

5 za – jednogłośnie 
 

• zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania terminów spłaty lub rozkładania na raty spłaty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Gminie Miasta Gdańska i jej jednostkom organizacyjnym, warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 

będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub osób uprawnionych do 

udzielania ulg – druk nr 1958 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1958 wprowadzić do porządku jako pkt 3C. 
 

Głosowanie: 

5 za – jednogłośnie 
 

Głosowanie za przyjęciem całego porządku z przyjętymi zmianami: 

5 za – jednogłośnie 
 

Po ustaleniu porządku obrad Komisja przeszła do omawiania poszczególnych 

punktów.  
 

PUNKT – 1  

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych i wspomaganych w Gdańsku – 

druk nr 1954. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXV sesji Rady Miasta Gdańska z 

21 marca 2024 r. – sprawa BRMG.0006.68.2024). 
 

Pan Marcin Męczykowski – Zastępca ds. usług społecznych Dyrektorki Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt 

uchwały.  

Powiedział: szanowna Komisjo, druk uchwały dotyczy podjęcia zasad w sprawie 

odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych i wspomaganych w Gdańsku. Jest to 

tak naprawdę zmiana obecnie obowiązującej uchwały. Nową uchwałę podejmujemy z racji 

tego, że w ubiegłym roku zmieniła się ustawa o pomocy społecznej, wprowadziła nowe 

nazewnictwo, nie ma mieszkań chronionych tylko są mieszkania wspomagane i 

mieszkania treningowe. W związku z tym zostaliśmy zobowiązani do tego, aby nasze 

dokumenty także w odpowiedni sposób zaktualizować, więc z poprzedniej uchwały 
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zniknęło kilka elementów, m. in. takie zapisy, które też wynikały z naszego Gdańskiego 

Programu Mieszkalnictwa Społecznego, natomiast sama tabela dotycząca odpłatności 

pozostała w niezmienionym zakresie. Była także zaopiniowana przez zespół zarządzający 

Gdańskim Programem Mieszkalnictwa Społecznego, a do uchwały dodaliśmy także jedną 

dodatkową przesłankę jeżeli chodzi o możliwości zwolnienia z odpłatności. To także jest 

katalog otwarty, więc on nie wprowadza żadnych nowych rzeczy, natomiast w jakiś sposób 

potwierdził występujące najczęściej przesłanki dotyczące zwolnień z odpłatności dla 

mieszkańców mieszkań wspomaganych.      
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1954. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Marcina Męczykowskiego – Zastępcę Dyrektorki ds. usług 

społecznych Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1954. (Opinia nr 72-03/591-12/2024) 

PUNKT – 1A  

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia zadań, 

na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2024 roku – druk nr 1964. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXV sesji Rady Miasta Gdańska z 

21 marca 2024 r. – sprawa BRMG.0006.78.2024). 
 

Pan Marcin Męczykowski – Zastępca ds. usług społecznych Dyrektorki Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt 

uchwały.  

Powiedział: panie przewodniczący, szanowna Komisjo, ta uchwała z kolei dotyczy 

corocznie podejmowanej uchwały dotyczącej podziału środków z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Co roku czekamy na taką decyzję wyliczenie 

Zarządu głównego Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Jest 

tutaj znacząca zmiana jeżeli chodzi o wysokość środków, bo te środki wzrosły o 3 mln zł. 

W ubiegłym roku było to niespełna 13,5 mln zł, natomiast w tym roku jest to ponad 16,6 

mln zł. Te środki są do dyspozycji Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku oraz 

Gdańskiego Urzędu Pracy. Są to środki, które zgodnie z ustawą i rozporządzeniem 

możemy przeznaczyć na zadania związane z rehabilitacją społeczną bądź rehabilitacją 

zawodową. My co roku przygotowujemy taką analizę dotyczącą liczby złożonych wniosków 

zapotrzebowania i na tej podstawie dokonujemy podziału środków. Jeżeli mówimy o 
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warsztatach terapii zajęciowej to tutaj ta kwota wynika bezpośrednio z rozporządzenia, 

bo rozporządzenie mówi o kwocie przeznaczonej na uczestnika warsztatów terapii 

zajęciowej i to jest tak naprawdę jedyna kwota, która jest decyzją zarządu przyznana, 

natomiast pozostałe kwoty to już jest tak jak powiedziałem wynik analizy zapotrzebowania 

na inne formy wsparcia i przykładowo jeżeli chodzi o turnusy rehabilitacyjne tutaj mamy 

wzrost z 1 mln zł do 1,5 mln zł i z jednej strony jest to zwiększająca się liczba składanych 

wniosków osób z niepełnosprawnością jak i również wzrost dofinansowania, które wynika 

ze wzrostu przeciętnego wynagrodzenia. Wzrosty dotyczą także innych zadań, m. in. są to 

zadania zlecone z rehabilitacji społecznych dla organizacji pozarządowych. Co roku mamy 

duże zapotrzebowanie organizacji pozarządowych i niestety nie udaje się ich wszystkich 

zrealizować ze względu na ograniczone środki, w związku z tym w tym roku 

zaplanowaliśmy wzrost na to zadanie. Dodatkowo na środki przeznaczone na likwidację 

barier architektonicznych, technicznych. Tutaj to jest też wiązane także z tym, że wzrosły 

koszty materiałów budowlanych i koszty robocizny, więc te wszystkie zmiany są 

podyktowane albo wzrostem związanym z inflacją, bądź też wzrostem związanym z liczbą 

składanych wniosków.         
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Jaki jest koszt przeznaczony na pokonywanie barier dla osób z niepełnosprawnościami?  

 

Pan Marcin Męczykowski – Zastępca ds. usług społecznych Dyrektorki Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 

To wszystko zależy czy mówimy o barierach architektonicznych czy technicznych czy w 

komunikowaniu się. Co roku na pierwszym posiedzeniu zespołu zespół dokonuje takiej 

analizy dotyczącej poszczególnych form i w zależności od tego czy np. barier 

architektonicznych to są np. remonty łazienek.    
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Chodzi mi konkretnie jaka będzie pula przeinaczona na windy w miejscach komunikacji 

miejskiej.  

 

Pan Marcin Męczykowski – Zastępca ds. usług społecznych Dyrektorki Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 

To nie jest to. To są indywidualne wnioski osób z niepełnosprawnością.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Powiedział pan o barierach architektonicznych to od razu mi się skojarzyło… 
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Pan Marcin Męczykowski – Zastępca ds. usług społecznych Dyrektorki Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 

Jeżeli mówimy o barierach architektonicznych to są głównie dostosowanie łazienek.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę.  
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1964. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Marcina Męczykowskiego – Zastępcę Dyrektorki ds. usług 

społecznych Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1964. (Opinia nr 72-03/592-13/2024) 

PUNKT – 2 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zapewnienia na 

terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlania się na czas nieokreślony rodzin 

repatrianckich – druk nr 1953. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXV sesji Rady Miasta Gdańska z 

21 marca 2024 r. – sprawa BRMG.0006.67.2024). 

 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w 

imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: dzień dobry panie przewodniczący, dzień dobry szanowna Komisjo, druk 1953 

projekt uchwały w sprawie zapewnienia na terenie Miasta Gdańska warunków do 

osiedlenia na czas nieokreślony rodzin repatrianckich. Jak co roku przedstawiamy projekt, 

w którym Rada Miasta Gdańska zobowiązuje się zapewnić na terenie Miasta Gdańska 

warunki do osiedlania 4 określonych imiennie rodzin polskiego pochodzenia. W tym 

wypadku są to rodziny z Republiki Kazachstanu. W ramach tego działania jest wydzielenie 

z komunalnych zasobów odpowiedniego lokalu mieszkalnego, pomoc finansowa na 

zagospodarowanie i udzielenie pomocy członkom rodziny repatrianckiej w uzyskaniu 

zatrudnienia. Tu mamy 4 rodziny wyznaczone, opisane w tych załącznikach. One potem 

nie będą publikowane ze względu na ochronę danych osobowych. Jak wiadomo, od 1996 

roku blisko 70 rodzin miasto już zaprosiło przez te blisko już 30 lat. Uprzejmie poproszę o 

pozytywne głos dla projektu uchwały.   
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Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, 

powiedział: cieszę się, że kontynuujemy ten program. Wcześniej po 2 rodziny 

przyjmowaliśmy?   

 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Tak, wcześniej po 2 rodziny przyjmowaliśmy. Od 2022 r. do 4 rodzin i tak kolejne lata lecą 

po 4 rodziny. Chętnych nie brakuje. Listę mamy dość dużą po kilkanaście osób rocznie jest 

na tej liście wskazywanej do zaproszenia. Tutaj wybrane były osoby z jednej strony 

młodsze, dysponujące takim potencjałem zawodowym do zasymilowania się z miastem, 

ale też posługujące się bieglej językiem polskim. Wiadomo, że to też stanowi barierę, te 

osoby mają pieniądze na douczenie się, ale douczenie się języka polskiego na odległość 

nawet jeżeli ma się tradycje rodzinne proste nie jest.   

 

Następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1953. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Damiana Awieruszko – Zastępcę Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1953. (Opinia nr 72-03/593-14/2024) 

PUNKT – 2A 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Pomorskiemu w formie dotacji celowej dla podmiotów 

leczniczych funkcjonujących na terenie Miasta Gdańska, dla których podmiotem 

tworzącym lub wspólnikiem jest Samorząd Województwa Pomorskiego – druk nr 

1957. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXV sesji Rady Miasta Gdańska z 

21 marca 2024 r. – sprawa BRMG.0006.71.2024). 
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w 

imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: jest to druk w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Pomorskiemu w formie dotacji celowej dla podmiotów leczniczych funkcjonujących na 

terenie Miasta Gdańska, dla których podmiotem tworzącym wspólnikiem jest Samorząd 

Województwa Pomorskiego. To też jest kontynuowanie działania czyli już od paru lat 
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proponuje się postanowić udzielić pomocy finansowej Województwu Pomorskiemu w 

formie dotacji celowej w łącznej kwocie 1,5 mln zł w celu wsparcia rozwoju podnoszeni 

jakości usług podmiotów leczniczych funkcjonujących na terenie Miasta Gdańska zarówno 

na zakup aparatury, sprzętu i wyposażenia medycznego jak i na realizację zadań 

inwestycyjnych. To jest dopiero drugi rok, kiedy wchodzimy w opcję zadania inwestycyjne. 

W zeszłym roku dzięki temu udało się wyremontować szkołę przyszpitalną przy 

Wojewódzkim Szpitalu Psychiatrycznym i w tym samym roku też zostawiamy taką furtkę 

do decyzji Samorządu Województwa, na potrzeby inwestycyjne. Proszę o pozytywne 

zaopiniowanie.     

 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały. 

Powiedział: cieszę się, my jako miasto nie mamy podmiotów to jest szczęście i 

nieszczęście, bo zawsze problemem jest finansowanie tych szpitali. Gdynia ma i to też 

zawsze jest duża część budżetu, ale to są też szpitale, które leczą naszych mieszkańców, 

szczególnie cieszy po raz kolejny wsparcie Szpitala Psychiatrycznego, bo wiemy, że tam 

zawsze brakuje tych środków i uda się po raz kolejny wesprzeć tę instytucję.   

 

Następnie przewodniczący z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1957. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Damiana Awieruszko – Zastępcę Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1957. (Opinia nr 72-03/594-15/2024) 

PUNKT – 2B 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę w 

sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego dróg 

publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta Gdańska na cele niezwiązane 

z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg – druk nr 1961. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXV sesji Rady Miasta Gdańska z 

21 marca 2024 r. – sprawa BRMG.0006.75.2024). 
 

Pani Barbara Tusk – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w Gdańskim 

Zarządzie Dróg i Zieleni w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
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Powiedziała: panie przewodniczący, szanowna Komisjo, w związku z trudnościami w 

prowadzeniu działalności na Długim Pobrzeżu i Rybackim Pobrzeżu w Gdańsku 

związanymi z przedłużającym się remontem pojawiła się propozycja, aby obniżyć o 50% 

stawkę zajęcia pasa drogowego po to, aby finansowo ulżyć podmiotom, które prowadzą 

tam swoją działalność. Będzie to dotyczyło zarówno stoisk handlowych jak i ogródków 

gastronomicznych. W wyniku tego remontu mają ograniczoną możliwość korzystania z 

tego pasa drogowego w związku z czym propozycja uchwały polega na tym, żeby do końca 

tego roku obniżyć te opłaty o 50% i w ten sposób ulżyć prowadzącym tam działalność. 

Jednocześnie chciałabym dodać, że wszystkie te podmioty mają zastępcze lokalizacje 

uzgodnione już z właścicielami tych restauracji, przy czym nie są one aż tak korzystne jak 

te przy Długim i Rybackim Pobrzeżu. Są to lokalizacje po drugiej stronie, także żeby tutaj 

zrównoważyć atrakcyjność tych lokalizacji pojawiła się propozycja obniżenia tej stawki o 

50%. Wyglądałoby to następująco: w przypadku stoisk handlowych byłoby to 3 zł za m² za 

dzień. Do tej pory było to 6 zł za m². W przypadku ogródka gastronomicznego w tym 

wysokim sezonie, czyli od 1 maja do 30 września byłoby to 90 groszy. Do tej pory było to 

1,80 zł za m² i po tym wysokim sezonie, czyli od 1 października do końca roku byłoby to 

45 groszy czyli też o połowę mniej niż dotychczas. Proszę o pozytywne zaopiniowanie.         

 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję i powiedział: ten remont planujemy, że się skończy z końcem 

roku?  

 

Pani Barbara Tusk – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w Gdańskim 

Zarządzie Dróg i Zieleni 

To bardziej pytanie do Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska, aczkolwiek wiem, że ten etap 

newralgiczny, bo od Mostu Zielonego do Św. Ducha gdzie rzeczywiście dostęp jest 

utrudniony do tych restauracji on ma się skończyć z tego co wiem do końca czerwca, także 

już na sezon tam rzeczywiście te restauracje będą się mogły normalnie otworzyć. Dalsze 

etapy… 

 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Plan mamy taki, bo oczywiście dzielimy to na odcinki ze względu na to, że nie ma innej 

możliwości realizacji. Jeżeli chodzi o ten odcinek, który jest pierwszy, o którym dyrektor 

Basia powiedziała otwieramy, kończymy, bo teraz robimy nawierzchnię na tym odcinku, 

skończymy to przed sezonem, czyli właściwie czerwiec powinniśmy skończyć 

nawierzchnię. Tam jeszcze jest kwestia realizacji umowy PPP z Granarią. Natomiast należy 

mieć na uwadze to, że jeżeli chodzi o aktualne ogródki i aktualny teren nawet tak, że przy 

realizacji nawierzchni tu staramy się to robić odcinkami, zapewnić dostęp do tych sklepów, 

do tych punktów gastronomicznych, natomiast takie oczekiwanie ze strony 

przedsiębiorców jest, oni mówią wprost, że oni tracą na przychodach najzwyczajniej jeżeli 
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chodzi o ich działalność w tym roku, bo my staramy się oczywiście jak największy dostęp, 

jak największą możliwość korzystania z ich usług udostępnić w tym wysokim sezonie, 

natomiast dla nich np. ograniczeniem dużym jest chociażby ogrodzenie budowlane, które 

stoi wzdłuż Długiego Pobrzeża, które oni wskazują, że tracą widokowo chociażby, stąd ich 

oczekiwania i trochę myślę, że miasto wychodzi naprzeciw jeżeli chodzi o ich wnioski i 

postulaty.     

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czyli ja rozumiem, że to są to kwoty na skutek wniosków tych przedsiębiorców? To są 

kwoty, które są zaakceptowane przez tych przedsiębiorców, w związku z tym będą 

zadowoleni.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Mniej niezadowoleni. Chcieliby otworzyć po prostu.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Remont trzeba zrobić. Ale mi chodziło o to, czy wiedzą o tym ci przedsiębiorcy o tych 

stawkach.  

 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Na spotkaniu z przedsiębiorcami to był ich wyraźny postulat. Akurat nie uczestniczyłem w 

tych pracach, porównywano to mniej więcej do czasów pandemii, kiedy też takie 

zwolnienia z opłat się pojawiały ze względu na to, że też nie można było z tych punktów w 

jakiś sposób korzystać.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Rozumiem, że to będzie tak długo jak długo się nie skończy ten remont?  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Na razie na ten rok.  

 

Pani Barbara Tusk – Zastępca Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w Gdańskim 

Zarządzie Dróg i Zieleni 

Na razie do końca roku. Potem zobaczymy jak będzie sytuacja wyglądać.    

 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Do końca tego roku. Zakładamy, że przed wysokim sezonem przyszłego roku skończymy 

zadanie. Także nie powinniśmy tego przedłużać na kolejny rok. Chcemy przed kolejnym 

sezonem to skończyć. Po prostu.  
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Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Rozumiem, że w miejscach, w których będzie np. już skończone to … 

 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

To nie będą mieli takiego zwolnienia w przyszłym roku.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Dobrze, czyli tylko w tym. 

 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Na chwilę obecną tak.  
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1961. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Barbarę Tusk - Zastępcę Dyrektora ds. Przestrzeni Publicznej w 

Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1961. (Opinia nr 72-03/595-16/2024) 

PUNKT – 3 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zawarcia 

porozumienia międzygminnego w przedmiocie powierzenia Gminie Miasta Gdańska 

realizacji zadań publicznych z zakresu promowania aktywności fizycznej i 

zrównoważonej mobilności w formie organizacji Kampanii „Rowerowy Maj” w 

latach: 2024, 2025 i 2026 – druk nr 1955. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXV sesji Rady Miasta Gdańska z 

21 marca 2024 r. – sprawa BRMG.0006.69.2024). 
 

Pan Remigiusz Kitliński – Kierownik Referatu Mobilności Aktywnej w Wydziale 

Polityki Gospodarczej w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: dzień dobry państwu, projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego przez miasto Gdańsk z 29 innymi samorządami w celu 

realizacji kampanii Rowerowy Maj. Zawarcie takiego porozumienia oznacza, że te gminy, 

które uczestniczą w kampanii będą partycypowały w kosztach poprzez przekazanie gminie 

Miasta Gdańska dotacji celowej na realizację tego zadania. W toku rozmów, które 

prowadziliśmy z tymi gminami została wypracowana treść porozumienia. Został 
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wypracowany też sposób podziału kosztów. On będzie zależał od liczby mieszkańców 

danej gminy i będzie wynosił 7 i ¼ grosza od mieszkańca. Swoją wolę udziału w 

porozumieniu międzygminnym wyraziło tak jak już wspomniałem 29 gmin, w tym 4 

największe miasta w Polsce, czyli Warszawa, Kraków, Łódź, Wrocław. Umowa będzie 

zawarta na 3 lata przy czym okres rozliczeniowy będzie okresem rocznym. Po roku będzie 

można przystąpić albo wycofać się z porozumienia, także jesteśmy również otwarci 

oczywiście na nowe gminy. Zakładamy, że będą raczej przystępować niż występować, 

natomiast sam w ogóle powód dola którego w ten sposób będziemy to w tym roku 

realizować wynika z tego, że zamierzamy zaktualizować system informatyczny do obsługi 

kampanii i to jest dosyć istotny koszt, gdzie zdecydowaliśmy, że już pozostałe gminy, które 

biorą udział w kampanii powinny partycypować w tym koszcie.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. Powiedział: wcześniej mieliśmy Komisję Edukacji i był pan 

dyrektor Kłos i mówił, że do tej pory te wszystkie gminy czerpały od nas korzyści, a nie było 

partycypacji w kosztach, więc cieszę się, że to porozumienie udało się wypracować. Tych 

gmin jest mniej niż wcześniej korzystało z naszego systemu, ale myślę, że patrząc na 

sukces… 
 

Pan Remigiusz Kitliński – Kierownik Referatu Mobilności Aktywnej w Wydziale 

Polityki Gospodarczej 

Największe są i to jest najważniejsze.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Patrząc na popularność tego wydarzenia to myślę, że tych gmin będzie jednak przyrastać, 

a nie maleć. Słyszałem, że Warszawa miała duże obiekcje, bo jednak ten koszt jest na 

mieszkańca, a przy tak dużym mieście jak Warszawa to tych kosztów oni mają dużo, dużo 

więcej niż te mniejsze gminy.  
 

Pan Remigiusz Kitliński – Kierownik Referatu Mobilności Aktywnej w Wydziale 

Polityki Gospodarczej 

Mogę tylko powiedzieć, że kilka miesięcy żeśmy negocjowali tą część porozumienia. To 

była dosyć duża praca, zwłaszcza, że 29 podmiotów bierze w tym udział. 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Byli zdziwieni, że muszą w tym roku płacić.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jak trzeba płacić to każdy jest zdziwiony.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Pani Skarbnik pewnie miała najwięcej telefonów.  
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Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1955. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Remigiusza Kitlińskiego – Kierownika Referatu Mobilności 

Aktywnej w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie w wyniku przeprowadzonego 

głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, zawarty w druku nr 1955. (Opinia nr 72-03/596-17/2024) 

PUNKT – 3A 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt w 2024 roku – druk nr 1956. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXV sesji Rady Miasta Gdańska z 

21 marca 2024 r. – sprawa BRMG.0006.70.2024). 
 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej w imieniu 

wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo jak co roku oczywiście musimy do końca marca danego 

roku podjąć uchwałę w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności wśród zwierząt. Jeżeli chodzi o 

przedmiotowy druk to tutaj mamy podstawową zmianę. Ona przede wszystkim dotyczy 

tego, że schronisko od stycznia tego roku przejęło zadania, które do tej pory realizował 

Wydział Środowiska, czyli mówimy tutaj o kontaktach z wolontariuszami, czyli opiekunami 

kotów wolno bytujących, wydawanie budek i karmy. Więc to jest jakby główna zmiana. 

Istotniejsze zmiany miały miejsce w roku ubiegłym, bo byliśmy wówczas po kontroli 

Najwyższej Izby Kontroli, stąd też ten projekt ma tylko takie korekty, które wynikają z tego, 

że troszeczkę organizacyjnie zmieniliśmy system. Dziękuję.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Chciałam zapytać o zadanie związane z realizacją programu przez schronisko Promyk jest 

5 885 232 zł. Czy może pani powiedzieć konkretnie, chodzi mi o wydatki na co te pieniądze 

będą? Czy mogłabym ewentualnie dostać na maila?  
 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Jeżeli chodzi o szczegóły to oczywiście, że tak.  
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Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Szczegółowe.  

 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

To są oczywiście wszystkie koszty związane od wynagrodzeń czyli mówimy od 

pracowników, po wszystkie zabiegi sterylizację, kastrację, zakup karmy, leków, leczenie, 

utrzymanie.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czy mogłabym otrzymać taki wykaz?  

 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Oczywiście, że tak.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Dziękuję bardzo.   

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Chciałbym jeszcze jedną opinię wygłosić w przedmiocie kastracji wolno bytujących 

zwierząt, w tym w dużej mierze kotów, uważam, że powinniśmy właśnie główną oś ciężaru 

kłaść właśnie w tym kierunku, ponieważ to jest sposób, który systemowo rozwiązuje 

problem nadpopulacji wolno bytujących zwierząt.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czy te środki, o których mówimy czy one były wcześniej lokowane z tych projektów z 

budżetu obywatelskiego?  

 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Tak, też były uwzględniane i to też zazwyczaj realizuje też schronisko, ale to jest oczywiście 

osobna pula pieniędzy, to są pieniądze znaczone i one rzeczywiście są realizowane. 

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Coraz więcej szczurów jest i teraz problem.  

 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Koty nie są narzędziem, to jest absolutnie średniowieczne przeświadczenie o tym, że koty 

ograniczają liczbę populacji gryzoni. Gryzonie po prostu się nie pokazują w momencie, 

kiedy są koty, ale to nie znaczy, że ich nie ma. My po prostu ich nie widzimy, natomiast 

koty nie są tym sposobem. Kot nie jest tak efektywny w polowaniu na szczury jak jest 

efektywny w polowaniu na ptaszki, płazy i wszystkie inne bardzo często chronione 

zwierzęta.   



15 

 

Pan Paweł Kordowski – Kierownik Referatu Ds. Rad Dzielnic w Biurze Ds. Rad 

Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

Dodam tylko, że z roku na rok pomoc od Rad Dzielnic coraz więcej jest tych projektów 

odnośnie kastracji, sterylizacji kotów się pojawia.   
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czy mamy informację odnośnie tej populacji czy ona się zmniejsza, zostaje na tym samym 

poziomie, bo sterylizacja jednak od wielu lat jest bardzo dużo, z reguły co budzi 

kontrowersje czy wątpliwości ze środków budżetu obywatelskiego i czy mamy jakieś takie 

badania, które pokazują czy te środki faktycznie coś dają?  
 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Jeżeli chodzi rzeczywiście o populację kotów to rzeczywiście nie ma obowiązku czipowania 

kotów i niestety absolutnie nie jesteśmy w stanie określić jaka jest populacja czy ona się 

zwiększa czy zmniejsza, ale biorąc pod uwagę chociażby tą ilość wiecznie sterylizowanych 

i kastrowanych kotów nie zabraknie ich i one potrafią mieć mioty nawet 3 razy w roku, 

więc to naprawdę pozuje, że te programy sterylizacji powinny być faktycznie bardzo 

wzmocnione i powinniśmy na nie duży nacisk kłaść, bo jakby nie było z ustawy wprost 

wynika, że musimy się opiekować tymi zwierzętami i musimy utrzymywać je szczególnie 

w okresach zimowych, tak więc trochę sobie zaprzeczamy przyrodniczo, a z ustawy wynika 

co innego.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Mam w takim razie pytanie, bo jeżeli to wynika z ustawy to dlaczego jeszcze się musimy 

posiłkować pieniędzmi Rad Dzielnic, albo pieniędzmi z budżetu obywatelskiego? Dlaczego 

nie możemy jako miasto przeznaczyć tyle ile powinniśmy? 
 

Pan Paweł Kordowski – Kierownik Referatu Ds. Rad Dzielnic w Biurze Ds. Rad 

Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

Rady Dzielnic dobrowolnie dają środki.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Wiem.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Oczywiście tak jak powiedziała pani radna i środki z budżetu obywatelskiego i środki, 

którymi dysponują Rady Dzielnic są częścią budżetu miasta, ale myślę, że tych worków, 

którym moglibyśmy dosypać dodatkowych środków pani radna jest wiele, a ta kołdra 

zawsze jest za krótka i pytanie gdzie ją przeciągniemy.  
 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Ta sterylizacja na pewno nie będzie jednym z priorytetów jeżeli chodzi o potrzeby miasta. 

Niestety. Wolałabym więcej dać na remonty.  
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Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Chodzi mi oto, że jeżeli w ogóle są te projekty z budżetu obywatelskiego to znaczy, że tych 

pieniędzy jest za mało po prostu. Dlatego właśnie są projekty z budżetu obywatelskiego, 

albo właśnie z Rad Dzielnic.      

 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Tak i mieszkańcy sami decydują na co dać.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Właśnie, żeby to było jasne i oczywiste, że są tylko w ten sposób przeznaczane pieniądze 

ja rozumiem wtedy te projekty z budżetu obywatelskiego, a tak to trochę jest … 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Generalnie budżet obywatelski powinien być oddzielny na zadbanie na zieleni, na budowę 

parków i skwerów, itd. Po to jest budżet obywatelski, żeby mieszkańcy samodzielnie 

decydowali gdzie, co, priorytety przekazać, zgadzam się z panią radną, że fajnie jakbyśmy 

nie musieli w budżecie obywatelskim robić tych projektów, ja bym chciał, żebyśmy w ogóle 

nie musieli robić budżetu obywatelskiego, żeby na wszystko starczało. Przychodzi 

mieszkaniec, składa wniosek i realizujemy. Ale to niestety wiemy, że tak nie działa. Czy 

jeszcze jakieś pytania do druku? Nie widzę.   

 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1956. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Olgę Goitowską – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, 

a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, 

przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1956. (Opinia 

nr 72-03/597-18/2024) 

PUNKT – 3B 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyznania 

dodatkowych środków finansowych na działania statutowe jednostek 

pomocniczych Miasta Gdańska – druk nr 1965. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXV sesji Rady Miasta Gdańska z 

21 marca 2024 r. – sprawa BRMG.0006.79.2024). 
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Pan Paweł Kordowski – Kierownik Referatu Ds. Rad Dzielnic w Biurze Ds. Rad 

Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt 

uchwały. 

Powiedział: panie przewodniczący, wysoka Komisjo, chciałbym przedstawić druk odnośnie 

przyznania dodatkowych środków finansowych na działalność statutową jednostek 

pomocniczych. Są to środki w wysokości 1 343 368 zł do 23 dzielnic na zadania 

inwestycyjne. Pragnę dodać, że są to środki, które Rady nie wydały w ubiegłych latach i 

chcemy po prostu z końcem kadencji wyczyścić te środki. Proszę o pozytywną opinię dla 

tego druku.  

 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. Powiedział: czyli jak co roku przekazanie niewykorzystanych 

środków i to są te, które są inwestycyjne, tak jak było ustalone, że te rezerwy, które były 

gromadzone możemy teraz uruchomić. Cieszę się bardzo, że w moim okręgu tak dużo 

idzie na zieleń.  

 

Pan Paweł Kordowski – Kierownik Referatu Ds. Rad Dzielnic w Biurze Ds. Rad 

Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

Dodam, że akurat Wrzeszcz Dolny to ma środki jeszcze nawet od 2019 roku.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Cieszę się, że kumulują środki i mogą je teraz wykorzystać. Za 300 000 zł to już można 

zrobić coś konkretniejszego. Wiem, że niektórzy właśnie zbierają na jakieś większe 

projekty.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Niektóre Rady taką miały strategię, żeby pozbierać na większe cele. 

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Dzielnica Letnica 10 000 zł rocznie nie wiem na co by się uzbierało. Miała 20 000 budżet, 

czy 35 000 później. 

 

Pan Paweł Kordowski – Kierownik Referatu Ds. Rad Dzielnic w Biurze Ds. Rad 

Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami  

Przy nowych statutach przeliczniki dla małych dzielnic będą bardziej korzystne. Małe 

dzielnice zyskają, a duże niewiele stracą.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jak ktoś zyskuje ktoś musi stracić, także tak to wygląda. Czy któreś z tych wniosków Rad 

Dzielnic nie zostały uwzględnione? Czy nie mamy takich?  
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Pan Paweł Kordowski – Kierownik Referatu Ds. Rad Dzielnic w Biurze Ds. Rad 

Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

Nie mamy takich dzielnic.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję bardzo.  

 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1965. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Pawła Kordowskiego – Kierownika Referatu Ds. Rad Dzielnic w 

Biurze Ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1965. (Opinia nr 72-03/598-19/2024) 

PUNKT – 3C 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminów 

spłaty lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Miasta Gdańska i jej jednostkom 

organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w 

których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub osób 

uprawnionych do udzielania ulg – druk nr 1958. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXV sesji Rady Miasta Gdańska z 

21 marca 2024 r. – sprawa BRMG.0006.72.2024). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: panie przewodniczący, szanowni państwo w kompetencjach Rady Miasta jest 

podejmowanie uchwał w sprawie ustalenia zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 

terminów spłaty lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających Gminie, jej jednostkom i to się dzieje w ramach 

dopuszczalnych warunków pomocy publicznej. Podstawą prawną do takiej uchwały jest 

Rozporządzenie Komisji Europejskiej i podstawą dotychczasowych uchwał było 

Rozporządzenie Komisji Europejskiej 1407 z 2013 roku, które straciło swoją moc i w jego 

miejsce weszły zasady ustalone Rozporządzeniem Komisji Europejskiej 2023/2831 z 13 

grudnia zeszłego roku, które zaczyna obowiązywać w bieżącym roku. W związku z tym, że 
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zmieniła się podstawa prawna istnieje potrzeba, żeby odwołać się do odpowiedniego 

Rozporządzenia i ustalić nowy termin obowiązywania pomocy publicznej i tak w §2 pkt 10 

zmienianej uchwały pojawia się właśnie nowy nr Rozporządzenia Komisji oraz pojawia się 

nowy termin obowiązywania ulg 31 grudnia 2030 roku. Dziękuję.       

 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1958. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś - Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1958. (Opinia nr 72-03/599-20/2024) 

PUNKT – 4 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 1959. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXV sesji Rady Miasta Gdańska z 

21 marca 2024 r. – sprawa BRMG.0006.73.2024). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: dwie uchwały zmieniająca budżet i Wieloletnią Prognozę Finansową, 

marcowa sesja to czas, kiedy aktualizujemy budżet uwzględniając wyniki roku 

poprzedniego. W tej chwili też pojawiają się nowe przedsięwzięcia i to jest związane z 

wejściem w nowa perspektywę unijną. Jeśli chodzi o budżet to najważniejsze zmiany to 

jest po pierwsze zmienia się wysokość deficytu budżetowego, który finansujemy 

zwiększonym długiem oraz wolnymi środkami z roku poprzedniego i tak wolne środki z 

poprzedniego roku to łącznie prawie 50 000 zł i to są głównie środki znaczone wynikające 

z rozliczenia wpływów z opłaty za odpady oraz z wpływów za zezwolenia na sprzedaż 

alkoholu.  

Jeśli chodzi o zwiększamy planowany dług w bieżącym roku o 177 mln zł i to jest przede 

wszystkim zwiększenie długu o nie uruchomione kredyty w roku poprzednim i tak dla 

przypomnienia zeszły rok kończyliśmy z planowanym nowym długiem na poziomie 500 

mln zł. Ostatecznie zaciągnęliśmy kredyt w wysokości 100 mln zł, co oznacza, że nasze 

zadłużenie nie osiągnęło planowanej wysokości i jest mniejsze, stąd też jest nadal 

potencjał do zwiększenia w bieżącym roku, tak jak powiedziałam to jest 177 mln zł, na 

które składa się kredyt bankowy i ten pokrywamy kredytami z Europejskiego Banku 
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Inwestycyjnego oraz planujemy emisję obligacji o ile będzie taka potrzeba oczywiście. To 

w zakresie deficytu.   

Sposób rozdysponowania wolnych środków z zeszłego roku, dochody z wydawania 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych pozostają w niezmienionej kwocie przyjętej 

przy uchwalonym budżecie i to jest 18 mln zł, ale już wydatki uwzględniające wolne środki 

z zeszłego roku, a te wynoszą niemal 39 mln zł i są rozdysponowane w następujący 

sposób: 21 091 000 zł przeznacza się na profilaktykę i rozwiązywanie problemów 

alkoholowych, 2 900 000 zł przeciwdziałanie narkomanii i wydatki na zadania finansowane 

są z opłat z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 

hurtowym tzw. małpki. Tu wydatki sięgają kwoty 4 597 000 zł.  

W zakresie dochodów i wydatków z tytułu gospodarowania odpadami komunalnymi 

kwotę z zeszłego roku wprowadzamy do budżetu i to jest kwota niecałych 39 000 000 zł, z 

czego zmniejszamy planowane dochody o 34 000 000 zł, a wydatki zwiększamy o 

4 200 000 zł. Ta operacja właściwie służy temu, żeby wolnymi środkami nie zwiększać 

planowanych wydatków, tylko utrzymać je niemal dotychczasowym poziomie, a jeśli będą 

wypracowane większe dochody w bieżącym roku staną się po prostu wolnymi środkami 

w przyszłym roku i uzupełnią środki, żeby zabezpieczyć wydatki niezbędne. To jeśli chodzi 

o przychody.  

Zmiany budżetowe. Zmienia się zarówno plan dochodów jak i wydatków tegorocznych. 

Plan dochodów zwiększa się o 222 848 000 zł i na tę kwotę składają się następujące 

pozycje, wymienię te największe. Zwiększenie subwencji oświatowej o 153 893 000 zł i to 

jest zwiększona subwencja przeznaczona na zwiększenie wynagrodzeń dla nauczycieli 

łącznie o 30%. Subwencja rozwojowa 45 531 000 zł i jest subwencja, tan rodzaj subwencji 

pojawił się 2 lata temu jako nowy rodzaj wsparcia samorządu i co do zasady ta subwencja 

miała stanowić rekompensatę z ubytków w PIT-ie.  

Odtwarzamy dochody inwestycyjne łącznie 39 858 000 zł, z czego 33 733 000 zł to są 

dotacje na projekty unijne i na to się składają zarówno niezrealizowane dochody w 

zeszłym roku jak i dodatkowe dochody wynikające z aneksowania umów pojawiają się już 

środki, które trafiają na projekty praktycznie zakończone i będą stanowiły refundację już 

poniesionych wydatków w latach poprzednich.  

Wpłaty inwestorów 738 800 zł wpłaty na budowę odcinaka ul. Bieszczadzkiej, ul. Marii 

Kureckiej i jest to wpłata przedsiębiorcy Nowy Spichlerz Development na odszkodowania 

za grunty na mocy decyzji ZRID.  

Dotacje na projekty współfinansowane ze środków Unii Europejskiej i są to projekty 

bieżące, miękkie, kwota 12 500 000 zł i to jest przede wszystkim na projekt Gdańsk 

Miastem Zawodowców nowa perspektywa, Branżowe Centrum Umiejętności dla 

Przemysłu Mody i jest 814 000 zł i jest to 100% dotacja w ramach KPO.  

Rozliczenia środków z wydzielonych rachunków dochodów własnych samorządowych 

jednostek oświatowych 3 100 000 zł.    

Wpływy z organizacji UNICEF 1 004 000 zł.  
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Środki z funduszu przeciwdziałania covid 696 000 zł i na tą kwotę składają się: dodatek 

węglowy dla podmiotów wrażliwych, refundacja podatku VAT na paliwo gazowe, wypłata 

dodatku węglowego i wypłata dodatku dla gospodarstw domowych z tytułu 

wykorzystanych niektórych źródeł ciepła.  

Jak powiedziałam wcześniej zmniejszamy planowane dochody o 34 682 000 zł z tytułu 

wpływów z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Te środki zastępowane są 

przychodami z rozliczenia zeszłego roku co pozwala na utrzymanie wydatków na niemal 

tym samym poziomie.  

W zakresie wydatków, plan wydatków zwiększa się o 450 854 000 zł i na tę kwotę składają 

się dodatkowe dochody oraz zmiany w planowanych środkach dłużnych i po kolei z takich 

najważniejszych zmian, oprócz środków wprowadzanych uchwałami Rad Dzielnic mamy 

zwiększenie wydatków w Biurze Prezydenta ds. Sportu 1 550 000 zł i to są wydatki dla 

Gdańskiego Ośrodka Sportu. Uzupełniamy środki na utrzymanie infrastruktury 

zarządzanej przez tą jednostkę oraz 50 000 zł na zakup ławek plażowych i stojaków 

rowerowych do montażu przy wejściach na plażę.  

W Biurze Architekta Miasta z jednej strony zwiększa się planowane wydatki na dodatkowe 

zadania dotyczące procesów partycypacyjnych o 400 000 zł, z drugiej strony zmniejsza się 

planowane wydatki na dotacje na prace konserwatorsko-budowlane w kościele Mariackim 

zmniejszane o 760 000 zł w związku z tym, że nie będzie możliwe wydatkowanie tych 

środków w bieżącym roku.  

W Biurze Energetyki 600 000 zł z dochodów z funduszu przeciwdziałania covid. 

W Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni zwiększamy wydatki o 4 149 000 zł, na które to 

składają się zadania odtworzenie wydatków niezrealizowanych na budżet obywatelski w 

2023 roku i to są wydatki bieżące w wysokości 2 243 000 zł. Odtworzenie środków z zadań 

niezrealizowanych bieżących budżetowych 1 725 000 na GZDiZ oraz 180 000 zł na 

realizację zadań związanych z utrzymaniem terenów zieleni miejskiej i mam tutaj 

dofinansowanie zadania realizowanego dla Rady Dzielnicy projekt realizacji skweru 

Jerzego Sampa oraz nasadzenie roślinności w Parku Maternusa.  

W Zarządzie Transportu Miejskiego zwiększamy planowane wydatki o 1 100 000 zł z 

przeznaczeniem na uruchomienie linii 212 na Wyspie Sobieszewskiej. Jest to linia 

autobusowa i to jest realizacja postulatu mieszkańców zgłoszonego na spotkaniu z panią 

Prezydent.  

W Wydziale Budżetu Miasta i Podatków część środków z subwencji rozwojowej 

zatrzymujemy w Wydziale Budżetu tworząc rezerwę na planowane wydatki 

najprawdopodobniej w Wydziale Edukacji na pokrycie skutków podwyżki wynagrodzeń 

zarówno w zeszłym roku jak i w bieżącym roku i to jest kwota 31 396 000 zł. 

W samym Wydziale Edukacji zwiększają się planowane wydatki 169 138 000 zł i tutaj 

podwyższenie wynagrodzeń dla nauczycieli i to jest równowartość zwiększonej subwencji 

oświatowej czyli 153 893 000 zł. Środki na realizację projektu Gdańsk Miastem 

Zawodowców 10 673 000 zł. To jest projekt unijny drugi etap w ramach funduszy dla 
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Pomorza, mechanizm ZIT. Dotacje dla placówek oświatowych prowadzonych przez inne 

podmioty niż jednostka samorządu terytorialnego 2 151 000 zł. Projekty ERASMUS łączna 

kwota 1 182 000 zł. Środki niewydatkowane w 2023 roku zgromadzone na rachunkach 

jednostek oświatowych 349 000 zł. Szkoły wymienione są w uzasadnieniu.    

Wydział Gospodarki Komunalnej zwiększamy wydatki o 11 753 000 zł i ta kwota składa się 

z następujących pozycji: odtworzenie środków niewydatkowanych w 2023 r. w ramach 

utrzymania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi wydatki zwiększamy o 

4 200 000 zł. Dotacja przedmiotowa dla Gdańskich Nieruchomości 2 040 000 zł i 2 mln zł 

przeznaczamy na zwiększenie planowanych wydatków na remonty i konserwacje 

sanitarnych, budowlanych i elektrycznych instalacji w budynkach mieszkalnych i innych 

nieruchomościach przekazanych przez gminę Gdańskim Nieruchomościom oraz 40 000 zł 

na koszt remontu i dostosowania pomieszczeń przeznaczonych dla Domu Sąsiedzkiego 

funkcjonującego w budynku przychodni Morena. Utrzymanie infrastruktury w zakresie 

gospodarki wodnej czyli zadania realizowane przez Gdańskie Wody, łączna kwota 

1 230 000 zł i tutaj planujemy remont Kanału Raduni. Remonty sieci kanalizacji deszczowej 

w systemach zamkniętych 500 000 zł i 100 000 zł na małą retencję. Na finansowanie opłat 

za usługi wodne za odprowadzanie wód opadowych lub roztopowych ujętych w zamknięte 

systemu kanalizacji deszczowej zwiększamy planowane wydatki o 1 mln zł. Na bieżące 

utrzymanie Gdańskiego Ogrodu Zoologicznego 1 000 000 zł. I na tę kwotę składają się 

takie pozycje jak zakup niezbędnych materiałów m. in. budowlanych, leki, materiały 

pomocnicze dla zwierząt i jest to kwota 403 000 zł. Zakup usług związanych z naprawą 

sprzętu, maszyn, obsługa toalet, usługa transportowa i to jest kwota 273 800 zł. Wydatki 

na realizację zadań statutowych schroniska dla bezdomnych zwierząt m. in. usługi 

weterynaryjne, usługi czipowania oraz sterylizacji oraz kastracji psów i kotów 323 000 zł. 

Odtworzenie otrzymanych w 2023 r. darowizn na potrzeby Gdańskiego Ogrodu 

Zoologicznego jest to kwota 182 839 zł i przeznacza się ją dla schroniska dla bezdomnych 

zwierząt 170 000 zł na wydatki bieżące i tutaj mamy zakup karmy, na szczepienia, usługi 

drukowania tabliczek informacyjnych. 12 000 zł dla Ogrodu Zoologicznego na wydatki 

bieżące m. in. na materiały pomocnicze, na wybiegi dla zwierząt przebywających w 

Ogrodzie. Dodatkowo na zadania realizowane przez schronisko dla bezdomnych zwierząt 

260 000 zł zwiększonego budżetu przeznaczone na kontynuację programu Szczęśliwy 

Adopciak wspieranie adopcji psów 50 000 zł. Kolejna pozycja kastracja oraz opieka po 

zabiegowa 500 kotów wolno żyjących i to jest kolejne 100 000 zł. Czipowanie 1500 kotów 

75 000 zł, zakup wyposażenia gabinetu weterynaryjnego w schronisku 16 500 zł i 20 sztuk 

domków, budek dla kotów za 18 500 zł. Rozliczenie dotacji z tytułu wykonywanych zadań 

wynikających z zawartych porozumień z gminami w zakresie transportu zbiorowego i jest 

to zwrot dotacji wyższych wpłaconych w zeszłym roku, wyższych niż wynika z rozliczenia i 

jest to 595 000 zł. Odtworzenie środków niezrealizowanych w ramach budżetu 

obywatelskiego 389 000 zł. To są głównie zadania z zakresu zieleni. Dalej są odtworzenia 

środków z Rad Dzielnic.  
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W Wydziale Polityki Gospodarczej przenosi się środki w kwocie 11 000 zł z Wydziału 

Projektów Inwestycyjnych do Wydziału Polityki Gospodarczej w związku z formą 

finansowania rozbudowy Kolei Metropolitalnej. To zadanie jest realizowane w formie 

dokapitalizowania i przejęcia pakietu akcji w spółce Pomorska Kolej Metropolitalna, stąd 

wydziałem wiodącym jest Wydział Polityki Gospodarczej. 

W Wydziale Rozwoju Społecznego zwiększamy planowane wydatki o 7 569 000 zł i na to 

się składają następujące zadania: realizacja zadań w ramach Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i jest to kwota wynikająca z 

rozliczenia z zeszłego roku 3 995 000 zł. Odtworzenie również środków z opłat za 

zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych z obrotu hurtowego czyli tzw. małpek, 

rozliczenie zeszłego roku to kwota 397 000 zł. 1 500 000 zł na zakup sprzętu i aparatury 

dla placówek medycznych, których założycielem jest Samorząd Województwa 

Pomorskiego i jest to realizacja wcześniej zaprezentowanego projektu uchwały w sprawie 

pomocy dla Województwa Pomorskiego. 1 004 000 zł są to odtworzone środki w ramach 

porozumienia z organizacją UNICEF.  

223 451 000 zł jest to zwiększenie planowanych wydatków na inwestycje i mamy trzy 

główne powody zwiększenia wydatków w bieżącym roku. Pierwsza grupa to są zadania 

inwestycyjne Rad Dzielnic, odtworzenia niewydatkowanych środków przez Rady Dzielnic 

w kwocie 1 343 000 zł i tutaj znowu powtarzamy kwotę, która była w omawianej wcześniej 

uchwale. Odtworzenie niewydatkowanych środków na zdania realizowane i nie opłacone 

w 2023 roku i to jest 188 659 000 zł i zwiększenia czyli dodatkowe albo przedsięwzięcia, 

albo dodatkowe środki to jest kwota 33 473 000 zł. Jeśli chodzi o te pakiety to każda z tych 

grup ma swoje rozbicie szczegółowe w uzasadnieniu do uchwały. Czytać nie będę. Jeśli są 

pytania to jesteśmy z dyrektorem Lemańskim jako wsparcie gotowi odpowiedzieć. Jeśli 

chodzi o treść uchwały to kończymy ją pakietem inwestycyjnym.  

 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Korzystając z tych możliwości uzupełnię jeżeli chodzi o kwestie odtworzeń. Trochę się 

powtórzę, bo państwo radni, którzy uczestniczyli rano na Komisji Polityki Gospodarczej i 

Morskiej już słyszeli, tak spotykamy się w tym kształcie pierwszy raz jeżeli chodzi o mnie, 

pierwszy raz podsumowuję poprzedni rok i kwestie odtworzeń. Państwo widzicie jest to 

na ten rok tak jak pani Skarbnik przekazała kwota ponad 188 mln zł. Oczywiście staramy 

się tak działać, żeby te inwestycje kończyły się w latach, w których są zaplanowane, abyśmy 

tych środków nie musieli w ponownych latach odtwarzać. To jest jeden z elementów mojej 

pracy na ten rok, żebyśmy w przyszłym roku mogli o tych odtworzeniach trochę inaczej 

rozmawiać.  

Jeżeli chodzi o odtworzenia na ten rok do największych odtworzeń należą i na to chciałbym 

zwrócić uwagę kompleksowa modernizacja energetyczna budynków mieszkalnych i 

użytkowych zlokalizowanych na terenie miasta Gdańska. Modernizacja budynków 

komunalnych. Rewitalizacja Biskupiej Górki i Starego Chełmu w Gdańsku. Rewaloryzacja 
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budynków przy ul. 3-go Maja 21 C, D i E wraz ze zmianą sposobu użytkowania oraz 

zagospodarowaniem terenu.  

Jeżeli chodzi o kwestie powodów odtworzeń i przesunięć, które tutaj państwo macie to 

oczywiście one są różne w zależności od projektu, od zadania, natomiast w dużej mierze 

wychodzi nam z badania dotychczasowych zmian. Kwestia jest taka, że na obiektach, które 

zazwyczaj są już starsze, zabytkowe bardzo często pojawiają się elementy, które nie były 

wykazywane w dokumentacjach projektowych, a co za tym idzie bardzo często niezbędne 

są roboty zamienne, roboty dodatkowe, które powodują wydłużenie harmonogramu 

realizacji poszczególnych zadań przez wykonawców, dodatkowe, w niektórych sytuacjach 

zwłaszcza tam, gdzie mieliśmy budynki zabytkowe pojawiały się dodatkowe wytyczne i 

uzgodnienia ze strony Pomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków co także 

powodowało konieczność wprowadzania elementów zamiennych, robót dodatkowych i 

wydłużenie tej realizacji.  

Jeżeli chodzi o kwestie nowych zadań, które się pojawiają w budżecie, a także skutkują 

zmianami na kolejne lata to dzisiaj także rano sygnalizowałem także tutaj podkreślę, że 

zabezpieczamy 550 mln pod realizację Gdańskiego Projektu Komunikacji Miejskiej etap 

5A, czyli tzw. trasy Gdańsk Południe-Wrzeszcz. Jest to zabezpieczenie wkładu własnego, 

który pozwoli nam na złożenie wniosku do programu Fenix i uzyskanie dofinansowania w 

wysokości mniej więcej 260 mln zł. Wniosek musimy złożyć w czerwcu tego roku i w tym 

miesiącu też będziemy mieli już gotową dokumentację projektową, a realizacja będzie 

możliwa w czasie, kiedy otrzymamy finansowanie i podpiszemy umowę. Jeżeli chodzi o 

inne zadania to mamy także zaplanowany rozwój sieci buspasów w Gdańsku 59 mln zł. 

Głównym buspasem, który w tej chwili przygotowujemy i myślę, że państwo wiecie to jest 

koncepcja buspasa w ulicy Spacerowej, która pozwoli nam, mamy nadzieję, w dużej 

mierze odciążyć dzielnicę Osowa. Rozbudowa regionalnego węzła integracyjnego Gdańsk 

Wrzeszcz 30mln zł. Jest to także zabezpieczenie wkładu własnego pod projekt i pod 

finansowanie w ramach funduszy europejskich dla Pomorza, czyli tzw. FEPA na połączenie 

tramwajowe z ul. Klonową Gdańsk Wrzeszcz. Budowa tras rowerowych o charakterze 

transportowym w ujęciu kilkuletnim 25 mln zł i tutaj będziemy realizować docelowo 9 

odcinków tras rowerowych wzdłuż ulic Kołobrzeskiej, Kartuskiej, Słowackiego, Armii 

Krajowej, Spacerowej, Kępnej i Sówki oraz Nowolipie. To jeżeli chodzi o te nowe zadania. 

Ponadto zwiększamy środki na zadania dotyczące budowy, przebudowy dróg lokalnych, 

modernizacji nawierzchni na terenie Gdańska, a także modernizacji w obiektach 

oświatowych. To jeżeli chodzi o kwestie największych zmian, które najbardziej państwa 

mogą interesować. Oczywiście jeżeli będziecie państwo mieli szczegółowe pytania to 

zapraszam. A na koniec jeszcze chciałem podziękować państwu radnym, wiem, że 

zobaczymy się już po wyborach, natomiast za zainteresowanie, za pytania, które państwo 

przekazujecie, mam nadzieję, że ta współpraca na naszej wspólnej Gminie jest także 

pozytywnie oceniana. Ostatnio widzieliśmy się z panią radną Strzelczyk, z panią radną 
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Czerniewską na spotkaniu w zakresie 16-tek na Letnicy i bardzo serdecznie jeszcze raz 

dziękuję.     

 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. Powiedział: wyczerpujące informacje, ale z doświadczenia 

wiem, że pani radna Strzelczyk na pewno chciałby o coś dopytać. Pani radna bardzo 

proszę.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Tak.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Również będę chciała zadać pytania. 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

To proszę Basia.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Ja tylko chciałam zapytać chodzi mi o modernizacje ulic. Jaki jest koszt przeznaczony na tą 

sprawę?  

 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Zaraz powiem szczegółowo.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jakbym mogła zwrócić uwagę, że oprócz budżetu pan dyrektor już zahaczył już o 

Wieloletnią Prognozę Finansową, bo tak naprawdę my to pakietowo robimy, czyli 

zwiększenie budżetu oraz zabezpieczenie środków w kolejnych latach i to też się pojawi w 

kolejnej uchwale.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czyli tutaj mamy do jakiego czasu?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Zmieniamy budżet, to jest budżet tegoroczny, ale jeśli przedsięwzięcia będą 

kontynuowane w latach kolejnych to w ujęciu wieloletnim te kwoty będą inne, jeżeli 10 

mln w bieżącym roku, a w kolejnych po 10 mln to … 

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Na bieżący rok ile mamy? 
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Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Jeżeli chodzi o modernizacje nawierzchni dróg na terenie Miasta Gdańska jeżeli chodzi o 

odtworzenia to jest 5 899 190 zł i to jest w ramach odtworzeń. Natomiast w ramach innych 

zmian na ten rok jest to dodatkowe 10 mln zł i w kolejnych latach 2025 r. 6 300 000 zł, w 

2026 r. 6 mln zł.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czyli na ten rok mamy 5,8 mln zł. 

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Plus 10 mln zł.  

 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Na ten rok łącznie mamy 15 899 190 zł i to jest ta część, która przypada na realizację 

zadania przez Dyrekcję Rozbudowy Miasta Gdańska. Natomiast dodatkowo jeżeli chodzi 

o modernizację nawierzchni dróg na terenie Gdańska w tym roku mamy także Gdański 

Zarząd Dróg i Zieleni z kwotą 3,5 mln zł. Na ten rok.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Czyli razem będzie 19 mln zł.    
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Powiedzmy ok 19 mln zł na ten rok.    
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję bardzo. Pani radna Strzelczyk.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Mam kilka pytań. Po pierwsze dziękuję za to spotkanie i mam nadzieję, że tak jak 

uzgodniliśmy, mamy taką nadzieję, że uda się już w tym roku zacząć tą drogę Pokoleń 

Lechii na Letnicy i też z panią radną pisałyśmy interpelację w sprawie tego łącznika z 

budżetu obywatelskiego. Nie wiem czy to was wspomoże czy nie.  

 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Jeszcze chyba tego nie dostałem, ale rozumiem, że chwila moment będzie. 

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Mam nadzieję, że to dotrze i, że rzeczywiście się tam bardzo mocno zorganizujecie, żeby 

to w tym roku zrobić, bo Letnica padnie jak tam się czegoś nie poprawi. Nie wiem co tam 

się będzie działo. Wolę sobie nie wyobrażać. Także to jest to, oczywiście dziękujemy za to 

spotkanie, bo nam wszystko zostało wyjaśnione jak wygląda sytuacja, chociaż nie jest 
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dobra. Mam teraz kilka pytań. Po pierwsze ja też pisałam taką interpelację na temat w 

ogóle napraw dróg po zimie i jeżeli chodzi o naprawę dróg po zimie dostałam odpowiedź, 

że do końca marca mają wszystkie nastąpić, przegląd i naprawa. Wiem, że to już się 

odbywa powoli. Tam jakieś konkretne lokalizacje wskazałam to faktycznie już są 

naprawione. Natomiast to robi GZDiZ?  

 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

To jest w ramach umowy utrzymaniowej i robi to Gdański Zarząd Dróg i Zieleni.    
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

To w ramach wydatków bieżących takich utrzymaniowych i to jest takie łatanie, żeby udało 

się przetrwać, a żeby trwale wyremontować drogi właśnie pojawia się ta pozycja 

modernizacji nawierzchni, gdzie zarówno Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska i Gdański 

Zarząd Dróg i Zieleni będą każdy w swoim zakresie realizować inwestycje.  

 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Różnica jest taka, że DRMG będzie realizować te zakresy, które są kilkubranżowe, 

wymagają przebudowy np. kolizji jakiś sieci, to tam musi się pojawić DRMG ze względu na 

kadrę. Natomiast Gdański Zarząd Dróg i Zieleni i realizować te zadania, które są 

jednobranżowe, czyli bez problemu można np. programy chodnikowe zrealizować, czyli 

sam chodnik, a w przypadku ulic to samą nawierzchnię. Czyli sfrezować, położyć nową 

nawierzchnię, asfalt.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Gdański Zarząd Dróg i Zieleni jest taki plan, żeby zawrzeć 3-letnią umowę na duże naprawy 

nawierzchni czyli po prostu dywaniki na całej szerokości i na jakiś większych fragmentach. 

Zasada jest taka, że to będą jednobranżowe, czyli tak naprawdę wylanie asfaltu. W ramach 

jednej  umowy 3-letniej z opcją, żeby o 50% móc zwiększyć planowane wydatki czyli jeżeli 

będzie nas stać to po prostu wystarczy zwiększyć budżet i nie trzeba robić dodatkowego 

postępowania. 3-letnia umowa też pozwoli znaleźć takiego wykonawcę, które będzie miał 

wystarczający i odpowiedni potencjał i na hasło w momencie, kiedy będzie gotowe zadanie 

w sensie tak naprawdę na zgłoszenie, bo to są takie zadania o charakterze 

modernizacyjnym czyli już właściwie inwestycyjnym, bo jest finansowane z inwestycji, żeby 

nie trzeba było robić postępowania na każdy fragment i pozwolenia na budowę tylko po 

prostu na zgłoszenie. Dlatego to robi GZDiZ, bo jest zarządcą drogi, ma uproszczoną 

procedurę, jest w stanie dopilnować tego procesu tak, żeby nie rozwijali się wszyscy 

naokoło z potrzebami związanymi z sieciami elektrycznymi.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Tak gdzieś wtórując pani Skarbnik w tej dyskusji, dlatego tak pozwoliłem sobie panie 

przewodniczący zabrać głos, to faktycznie co do zasady to działa. Są drobne wyjątki, gdzie 
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Wydział Architektury ma nieco odmienne poglądy względem opinii Zarządu Dróg, 

natomiast co do zasady super działa i uważam, że to jest niezwykle gospodarne z naszej 

strony, bo co do zasady też wydatkujemy mniejsze koszty na jakieś drogi.   

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jak się wszystkich zapytamy to wszyscy oczywiście odpowiedzą. Jeśli to są nasi gestorzy, 

nasze spółki to pół biedy, ale w momencie, kiedy się zgłaszają też inni właściciele 

infrastruktury to zaczynamy finansować nie swoje zadania przy okazji naszych inwestycji.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Jest szansa, że wreszcie się poprawi ten stan dróg w takiej organizacji, bo np. Zaspa 

Rozstaje Meissnera czy Olsztyńska, albo np. kawałek Obrońców jest w strasznym stanie.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Jest bardzo dużo ulic do napraw w tej chwili. To będzie z wydatków szło GZDiZ?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Tak. To będą wydatki inwestycyjne, czyli ten pakiet te 30 mln zł dla GZDiZ… DRMG robi 

swoje, dokładamy GZDiZ te 30 mln zł na trzy lata z opcją na zwiększenie o 50% możliwości, 

czyli z każdych 10 mln zł rocznie może się zrobić 15 mln zł jeśli nas będzie stać, a zwykle 

pod koniec roku udaje się takie pieniądze znaleźć, więc wydaje się, że to jest taki plan na 

sprawniejsze przeprowadzenie tych inwestycji.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czy jest szansa, że w tym roku będą zrealizowane te zadania, które są planowane na ten 

rok. Myślę, że taki był pana wstęp, zrealizować w tej chwili, żeby już nie odtwarzać w 

następnym roku.  

 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Jak najbardziej chcielibyśmy zmniejszyć pulę odtwarzania, odwrotnie, zwiększyć 

wykonanie jeżeli chodzi o nasze jednostki.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Zakłada pan, że się uda w tym roku?  

 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Robię wszystko, żeby tak się zdarzyło ze względu na to, że musimy raz robię w tej chwili 

na polecenie pani Prezydent, ale także w ramach własnych inicjatyw rewizję jeżeli chodzi 

o program chodnikowy, program Jaśniejszy Gdańsk, programy nawierzchniowe, będziemy 

starali się uszczelnić ten system w tym zakresie. Widzimy, bo też dostajemy jako wydział 



29 

 

wnioski tak od państwa radnych jak i od mieszkańców w zakresie poszczególnych ulic. 

Chciałbym, żeby one się tak naprawdę znajdowały właśnie w programie czy modernizacji 

nawierzchni czy w programie budowy chodników czy Jaśniejszego Gdańska, gdzie byłyby 

doceniane przez właściwych specjalistów czy ze strony GZDiZ czy ze strony WPI i żeby były 

nadawane odpowiednie priorytety czyli tak naprawdę, żeby to działało tak jak zawsze 

miało działać.   

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czy jest szansa, że w przyszłym roku już nie będziecie przesuwać na następne lata?  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Szansa jest zawsze.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Zawsze się zdarzą przesunięcia, ale chodzi o ograniczenie skali przesunięć. Ponad 80% to 

jest optymalne wykonanie budżetu, a kiedy to schodzi poniżej 70% to już trzeba jakieś 

działania naprawcze zrobić.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Jeszcze mam pytanie na temat Wydziału Gospodarki Komunalnej. Wiemy, że ta ilość 

środków, która wpływa za opłaty za śmieci powinna być wydatkowana. W tym roku mamy 

przesuniecie, bo nie było tyle wydatkowane w ubiegłym roku.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Nawet nie tak. W zeszłym roku dostosowywaliśmy wydatki do planowanych dochodów, 

ale w połowie roku zmieniły się przepisy, które umożliwiły podwyższenie opłat za śmieci z 

tzw. niezamieszkałych terenów, czyli od przedsiębiorców. Tak naprawdę stawki wróciły do 

poziomu sprzed kilku lat. W 2018 r. zmniejszono do 100 zł, podczas kiedy opłaty myśmy 

200 zł za kontener, więc te opłaty wróciły do poziomu sprzed zmiany ustawowej. My tego 

nie zapisywaliśmy w budżecie, bo po prostu dochody były wyższe niż planowane wydatki. 

Wydaje mi się, że to jest racjonalne gospodarowanie, bo to, że się zwiększają dochody nie 

powinno oznaczać, że zwiększamy wydatki tak ad hoc w połowie roku, wiec po prostu to 

było gdzieś spodziewane. Może skala jest niespodziewana, bo te 30 mln zł to jest duża 

różnica, niemniej podwyższenie opłat bez zwiększania planowanych wydatków to tu miało 

szansę i spowodowało przewyższenie wpływów względem wydatków, więc 

najprawdopodobniej będziemy też pracować nad tym, żeby zwiększyć wydatki na rzecz 

Zakładu Utylizacyjnego, bo w zeszłym roku jeśli państwo nie pamiętają to nie dość, że 

wypłaciliśmy Zakładowi Utylizacyjnemu rekompensatę za rok poprzedni to jeszcze 

dokapitalizowaliśmy z 15 mln zł na inwestycje. Dokładaliśmy na inwestycje 

odtworzeniowe, modernizacyjne, więc w zeszłym roku sporo pieniędzy wydaliśmy, i to 

były pieniądze, że które nie wchodzą w tą opłatę, czyli po prostu ze swoich te środki 



30 

 

wygospodarowaliśmy. W tym roku mam nadzieję, że nie trzeba będzie ze swoich środków 

wygospodarowywać, a zwiększenie opłaty na tzw. bramie w Zakładzie Utylizacyjnym też z 

jednej strony da oddech Zakładowi Utylizacyjnemu, a z drugiej strony uruchomienie 

spalarni też spowoduje, że … 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

A kiedy będzie?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Kiedy będzie?  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Chyba do końca marca? 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Rozruchy tam trwają. Wydaje mi się, że pełne uruchomienie powinno być z dniem 1 lipca, 

więc to też będą inne ceny, inne koszty zagospodarowania śmieci w Zakładzie 

Utylizacyjnym w sensie mniejsze, więc już powinniśmy zacząć odczuwać.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Mam jeszcze jedno pytanie, bo tu jest taka dziwna rzecz. Na uzupełnienie brakujących 

środków na zadania z zakresu gospodarki komunalnej 100 000 zł. Co to w ogóle jest? 

Nagle 100 000 zł odtworzenie, bo tam mieliśmy całość i przychody i wydatki na śmieci.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Teraz sobie nie przypomnę. To są inne zadania. Generalnie cały czas brakuje. Nie będę 

wiedziała, inne kojarzę… 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

To na sesji.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Nie wiem czy po prostu zostały pieniądze z kwoty, którą dałam do dyspozycji i tak to 

zostało. Nie przypomnę sobie. Pozostałe rzeczy wiem, z czego wynikają.   
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Pierwsze pytanie dotyczy oczywiście kwestii buspasa na Spacerowej.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Już myślałem, że chodzi o Kielnieńską.  
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Zadanie jest realizowane, nawet terminowo póki co. Jeżeli chodzi o tą koncepcję, bo ona 

faktycznie nie jest wykonywana terminowo, bo do końca roku mieliśmy mieć już gotową 

koncepcję. Tam zdaje się głównie GZDiZ czyli zarządca drogi jak i Zarząd Transportu 
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Miejskiego mieli pewne obawy czy nawet nieporozumienie z wykonawcą tego całego 

zadania kwasi projektowego, w związku z czym wydłużono temu biuru okres wykonawczy, 

natomiast pytanie za 100 punktów kiedy będzie ta koncepcja, a co za tym idzie kiedy my 

jako miasto trochę szerzej, rozumiem, że niekoniecznie teraz na Komisji taka informacja 

padnie, ale kiedy też już przygotowujemy się do samego stricte projektowania, bo jak 

wiadomo na bazie koncepcji nie można budować niczego, nie można wyłaniać 

wykonawcy.    
 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Jeżeli chodzi o kwestię buspasa faktycznie było tak, że jeżeli chodzi o samą koncepcję jest 

to zadanie trwające. Była kwestia tego, żeby była dyskusja na temat rozwiązań, które 

należy zastosować, a które pozwoliłyby w zależności od rozwiązania przyjętego wariantu 

zaoszczędzić na przejazdach od 4 do nawet kilkunastu minut, bo chyba do 14 zdaje się. 

Oczywiście nam zależy na takich rozwiązaniach, które dadzą największe przyspieszenie 

jeżeli chodzi o komunikację publiczną. Jeżeli chodzi o kwestie projektowania 

rozpoczniemy oczywiście po tym jak otrzymamy koncepcję i będzie możliwość wybrania 

odpowiedniego i najbardziej pasującego pod kątem efektywności rozwiązania. Należy 

mieć na uwadze, że tutaj mogą pojawić się kwestie ustaleń na pewnych fragmentach, 

wycinki drzew z terenu Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego, bądź też pozyskanie części 

nieruchomości wzdłuż pasa drogowego, a tym samym zadanie będzie wchodziło w 

kilkanaście milionów realizacyjnych w zależności od przyjętego rozwiązania. Także na tą 

chwilę nie jestem w stanie panu radnemu podać dokładnego zaprogramowania zadania, 

natomiast będziemy się starać, żeby dokumentacja projektowa powstała w najszybszym 

możliwym terminie, tak, żebyśmy mogli realizować zadanie przy wsparciu funduszy 

zewnętrznych. Tutaj dedykowany w tej chwili jest KPO, które jak wiemy będzie do 2027 

roku, więc tego czasu wiele nie zostaje. W idealnym rozwiązaniu jest tak, że jeszcze w tym 

roku zlecimy dokumentację projektową, która zostanie wykonana mniej więcej na takich 

zakresach i trwa to rok, czyli w połowie 2025 r. i wtedy będziemy w stanie zaprogramować 

realizację zadania przy wsparciu funduszy zewnętrznych i kończymy w 2027 r. Tak 

wyglądałoby to w idealnym rozwiązaniu, natomiast dołożymy wszelkich starań, żeby tak 

się zadziało.  
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Czyli jeżeli miałoby to być jakkolwiek realne, to gdzieś w okolicach czerwca powinna ta 

koncepcja być już gotowa.  
 

Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Tak.  
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

To jeżeli chodzi o buspas. Jeżeli chodzi o szkołę 23 tam uprzejmie bym poinformował jeżeli 

chodzi o specjalne potrzeby tej szkoły infrastrukturalne, techniczne nazwijmy to czy tam 

faktycznie są już przesunięcia w tym kierunku jeżeli chodzi o 23?   
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Pan Artur Lemański – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 

Tutaj jeżeli chodzi o Szkołę Podstawową nr 23 nie idziemy tutaj w przesunięcia dlatego, że 

tą dokumentację, która jest niezbędna zlecamy w ramach o ile pamiętam, nie chciałbym 

skłamać, dokumentację dla przyszłych projektów, czyli w ramach środków, które 

posiadamy na zadaniu. Natomiast koordynator ze strony WPI otrzymał to zadanie, także 

w taj chwili będzie przygotowywać dokumenty inicjujące projekt do zlecenia tej 

dokumentacji do Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska. 
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Ok, to idzie. Rewelacja jest to, że przede wszystkim to już pani Skarbnik dziękowałem i 

panu dyrektorowi też dziękuję trochę oddając od siebie, bo to już jest pion utrzymaniowy, 

ale przede wszystkim te zdecydowanie większe środki, proporcjonalnie zdecydowanie 

większe środki te 10 mln zł do GDZiZ, więc to jest super.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję, czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę.       
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1959. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś - Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 glosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1959. (Opinia nr 72-03/600-21/2024) 

PUNKT – 5 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1960. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXV sesji Rady Miasta Gdańska z 

21 marca 2024 r. – sprawa BRMG.0006.74.2024). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: faktycznie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej to w dużej mierze 

konsekwencje zmian budżetowych, odtworzenie środków, pojawienie się nowych 

przedsięwzięć i zabezpieczenie środków w latach następnych, ale po kolei. Pierwsza 

zmiana, która jest na pierwszej stronie uchwały to jest zwiększenie limitu do zaciągania 
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zobowiązań upoważnienia dla pani Prezydent z 2 mld do 3 mld zł i głównym powodem 

zwiększenia tego limitu jest to, że w bieżącym roku w ramach tych 2 mld zł udzieliliśmy 

upoważnienia dla Zarządu Transportu Miejskiego na uruchomienie procedury 

przetargowej wyboru operatora komunikacji autobusowej połączeń poza granicami 

miasta, czyli to co robi GAiT to jest jedna umowa, a druga umowa, którą dzisiaj realizuje 

BP Tour to jest odrębny kontrakt i w bieżącym roku, ponieważ ten kontrakt realizowany 

przez BP Tour jego termin upływa za 2 lata, stąd w tym roku uruchomienie procedury 

przetargowej, zapewne zawarcie umowy po to, żeby nowy operator jeżeli pojawi się inny 

niż dotychczasowy zdąży przygotować się z taborem do realizacji tego kontraktu, więc 

duża część tego limitu została skonsumowana przez nowe upoważnienie, stąd prośba o 

zwiększenie tego limitu. Jeśli chodzi o kolejne zmiany to w załączniku nr 1 oczywiście 

zmiany w zakresie dochodów i wydatków w 2024 r. wynikające ze zmian wprowadzonych 

w budżecie, m. in. dochody majątkowe rosną o 40 mln zł w związku z odtworzeniem i 

wprowadzeniem nowych dochodów o charakterze majątkowym. Dług w bieżącym roku 

zwiększa się o 178 000 000 zł. W kolejnych latach poziom długu jest bez zmian, czyli 

zgodnie z przyjętą uchwałą. Wprowadzenie wolnych środków w wysokości 50 000 000 zł 

w bieżącym roku, które to środki pokrywają wydatki powoduje, że z nadwyżki operacyjnej 

w wysokości 37 000 000 zł spadamy poniżej zera czyli minus 6 500 000 zł, a to wynika 

właśnie z tego, że część wydatków finansujemy przychodami, które nie są dochodami, 

więc stąd to obniżenie do deficytu operacyjnego. To jest załącznik nr 1, a jeśli chodzi o 

załącznik nr 2 czyli wykaz przedsięwzięć zarówno o charakterze bieżącym jak i 

inwestycyjnym to jeszcze wracając do dochodów oprócz dochodów bieżącego roku 

dochodów bieżących i majątkowych to te bieżące w latach 2024-2028 łącznie zwiększają 

się o 28 000 000 zł i kwota ta w największej części jest zdominowana nowym 

przedsięwzięciem Gdańsk miastem zawodowców, II etap, nowa perspektywa i te dochody 

są rozpisane właśnie na lata 2024-2028. Jeśli chodzi o zmiany w wydatkach majątkowych 

jest tutaj kilka grup i tak w tabeli nr 1, która jest zawarta w uzasadnieniu zawarte są 

odtworzenia niewydatkowanych środków z zeszłego roku. Tabela nr 1B to są dodatkowe 

środki lub aktualizacja harmonogramów przedsięwzięć zapisanych w dotychczasowej 

Wieloletniej Prognozie Finansowej, nowe przedsięwzięcia o charakterze majątkowym to 

jest tabela nr 1C. Projekty unijne miękkie odtwarzane z zeszłego roku to jest tabela nr 1D 

i w dalszej części uzasadnienia są opisane pozostałe zmiany. Te najważniejsze wydaje mi 

się, czyli te z tabeli nr 1 o są nowe przedsięwzięcia i trochę się powtórzę, bo pan dyrektor 

już powiedział, zwiększamy do 2026 r. na drogi lokalne limity na przedsięwzięcia o 16 mln 

zł, nawierzchnie dróg łącznie do 2027 r. o 55,8 mln zł, modernizacje obiektów szkolnych w 

latach 20252026 zwiększamy limit o 27 mln zł, program Jaśniejszy Gdańsk lata 2024-2025 

zwiększenia o 13 mln zł. Nowe przedsięwzięcia to GPKM 5A zabezpieczenie wkładu 

własnego na projekt, który w czerwcu będzie gotowy i będziemy aplikować o 

dofinansowanie w ramach funduszy unijnych centralnych Fenix i tutaj mamy Gdańsk 

Południe-Wrzeszcz. Kolejne termomodernizacje budynków mieszkalnych, nowe miejsca 
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żłobkowe, zabezpieczamy na razie wkład własny w związku ze złożeniem wniosków o 

budowę dwóch nowych żłobków, modernizacja 6 żłobków i tutaj finansowanie w 100% w 

ramach KPO. 4 projekty rewitalizacyjne w ramach nowej perspektywy unijnej Biskupia 

Górka, Dolne Miasto, Nowy Port, Orunia. Łączna wartość wkładu własnego do wszystkich 

tych projektów to niemal 36 mln zł. Wszystkie te projekty są przygotowane do aplikowania 

w ramach funduszy europejskich dla Pomorza. Węzeł integracyjny Gdańsk Wrzeszcz 30 

mln zł na pokrycie wkładu własnego. Również projekt aplikujący w ramach programów 

regionalnych. Rozwój sieci buspasów 59 mln zł też wkład własny do projektu o wartości 

94 mln zł. Nowe przedsięwzięcia o charakterze bieżącym czyli oprócz zmiany 

harmonogramu prace konserwatorsko-budowlane w Kościele Mariackim 760 000 zł 

zmniejszamy w bieżącym roku, a pojawia się w 2027 r. Nowe przedsięwzięcia to Branżowe 

Centrum Umiejętności dla Przemysłu Mody 814 000 zł w 100% finansowane w ramach 

Krajowego Planu Odbudowy. Gdańsk Miastem Zawodowców etap II planowana całkowita 

wartość przedsięwzięcia 26 615 000 zł, z czego poziom dofinansowania to 25 140 000 zł. 

Wzmocnienie europejskich polityk przyjaznych pieszym projekt Step Up o łącznej wartości 

852 500 zł realizowane w latach 2024-2027 w 80% dofinansowane w ramach programu 

Interrek. Dziękuję.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Mam taką jedną nieścisłość, albo źle zrozumiałam dlatego, że jak wcześniej przedstawiała 

pani budżet mówiła pani, że dług wzrośnie o 177 mln zł w tym roku, a teraz przy WPF-ie 

powiedziała pani, że 188 mln zł.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

To wynika z zaokrąglenia.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Ale to 11 mln zł.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Nie, 188 mln zł, 187 mln zł.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czyli tam było 187 mln zł.  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

W zaokrągleniu, bo to to jest 187 mln zł z kawałkiem.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Do 1 770 000 000 zł na koniec roku. 



35 

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Łącznego zadłużenia, tak.  
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1960. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś - Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 glosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1960. (Opinia nr 72-03/601-22/2024) 

PUNKT – 6 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Korespondencji nie ma, wolnych wniosków nie widzę. Nic nie wnoszę. Dziękuję bardzo.   

 
 

Następnie Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 

Koniec -  godz. 17:30 
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